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18 
Nenechte si ujít listopadové vydání 

Moderní obce! 
Vychází už tento týden a mj. v něm najdete: 
 

• Co (rychle) udělat, aby přechod na tržní nájemné 
tolik nebolel? 

• Výdaje krajských samospráv 
• Méně dotací, více prostředků 
do obecních rozpočtů 
• Kogenerace se dobře rýmuje  
s menšími bytovými komplexy 
• Na zakázky může veřejnost 
dohlížet 
• Státní správa »na dlani« – 
přehledně, účinně a vstřícně 

• Aby stará lednička nebyla rizikem 
• Čistírna odpadních vod bez dotace 
• V Napajedlech našli shodu i s památkáři 
• Smart Administration v praxi 
• Vstupní vzdělávání zastupitelů je třeba dále  
aktualizovat /2 
• Dotace pro krnovský projekt modernizace úřadu 
• Ví starosta, co smí občan? 
• Nový katalog prací ve veřejných službách  
a správě 
• Nová povinnost veřejného zadavatele 
• Jistota uchazeče v zadávacím řízení po novele 
• Odměna zastupitele při skončení funkčního  
období /2 
• Jak na pohledávky obce nebo kraje 
 

PŘÍLOHA: Financování municipálních projektů 
• Komunální dluhopisy mohou městu pomoci, ale 
ne za každou cenu 
• Optimalizace refinancování závazků dceřiných 
společností města 
• Financování obecních projektů v době nejistých 
příjmů 
• Samosprávy více preferují úvěry 
• Projekty bez dotačního spolufinancování jsou 
výjimkou 
• ČMZRB nabízí městům a obcím tři aktuální pro-
gramy 
 

TÉMA MĚSÍCE: Komunální technika 
• Se stále lepšími stroji drží krok i stále lepší služby 
prodejců 
• Komunální vozy s puncem CNG 
• Čištění chodníků v centrech měst má svá pravidla 
i úskalí 
• Čištění ze zorného úhlu formy: Liší se od očeká-
vání klienta? 
 

Ukázkové číslo časopisu ZDARMA  
si objednejte na tel. 800 11 00 22 nebo na  

http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=MO 

Ve třetím ročníku srovnávacího výzkumu  
o Cenu týdeníku Ekonom Město pro byznys, 
který vyhodnocuje podmínky pro podnikání ve 
205 městech celé ČR, zvítězil Písek. Druhé 
místo patří Nové Pace, třetí skončil Prostějov.  

Písek se probojoval do čela zásluhou přízni-
vých podmínek na pracovním trhu a průzkumu 
mezi samotnými podnikateli. »K celkovému 
prvenství pomohla městu radnice, která je vel-
mi úspěšná v získávání evropských dotací a 
mezi nejlepšími uspě-
la i v testu elektronic-
ké komunikace. Písek 
v celorepublikovém 
srovnání vyniká níz-
kým podílem dlouho-
době nezaměstnaných 
a dynamickou byto-
vou výstavbou,« sdě-
lila Eva Hanáková, 
šéfredaktorka týdení-
ku Ekonom, který je 
vyhlašovatelem srov-
návacího výzkumu 
Město pro byznys.  

Z krajských měst se 
nejvýše na 13. místě 
umístila Jihlava. »Stabilita podnikatelského 
prostředí je v Jihlavě dána především vysokým 
zastoupením firem s 50 a více zaměstnanci. 
Středních a velkých firem je zde o polovinu 
více, než je celorepublikový průměr,« doplnil 
Michal Kaderka ze společnosti Datank, která 
výzkum zpracovala.  

Regionální rozvoj sleduje i dlouholetý part-
ner projektu – společnost Eurovia CS. 
»Působnost naší společnosti jde napříč všemi 
regiony České republiky. Záleží nám na tom, 
abychom se pro jednotlivé obce, města a regio-
ny stali partnery, kteří dobře znají jejich pro-
středí a problémy. Jedním ze základních aspek-

tů pro úspěšný rozvoj jsou také podmínky pro 
podnikatele. Již několik let jsme proto partnery 
projektu Město pro byznys, jehož výsledky 
jasně ukazují zlepšující se snahu měst směrem 
k podnikatelům a firmám,« konstatoval Martin 
Borovka, předseda představenstva a generální 
ředitel Eurovia CS. 

Ve srovnávacím výzkumu Město pro byznys 
bylo hodnoceno 205 obcí s rozšířenou působ-
ností ve 13 krajích (Praha a její městské části 

se posuzovaly zvlášť). 
Města byla sledována 
na základě 50 kritérií 
rozdělených do šesti 
oblastí: současný roz-
voj podnikatelského 
prostředí, kvalita lo-
kality, přístup veřejné 
správy, podmínky 
pracovního trhu, míst-
ní cenové podmínky  
a telefonický průzkum 
mezi podnikateli 
(bylo osloveno téměř 
10 500 podnikatelů). 
Výsledky a data srov-
návacího výzkumu 

byly loni dokonce Národní ekonomickou radou 
vlády (NERV) využity pro návrh řešení odstra-
nění dopadů hospodářské krize v ČR. Více na 
www.mestoprobyznys.cz .                           ( z r )  

Městem pro byznys 2010 se stal Písek 

Zástupci tří nejúspěšnějších měst (zleva): starosta 
Nové Paky Josef Cogan, místostarostka Písku Hana 
Rambousková, tajemnice MěÚ Písek Zlatuše Hofma-
nová a starosta Prostějova Jan Tesař.     Foto: archiv 

První desítka v projektu Město pro byznys 2010  
(hodnoceno 205  měst)  

1. Písek 6. Vyškov 

2. Nová Paka 7. Tachov 

3. Prostějov 8. Třeboň 

4. Slavkov u Brna 9. Mariánské Lázně 

5. Vimperk 10. Pelhřimov 

Zdroj: Datank  
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Srdečně Vás zveme na 
SETKÁNÍ V ROCE 2010 

 

18. listopadu, Dříteč, VI. Setkání starostů a mís-
tostarostů Pardubického kraje 
 

23. listopadu, Plzeň, VI. Setkání starostů a mís-
tostarostů Plzeňského kraje 
 

9. prosince, Lázně Kynžvart, VI. Setkání starostů 
a místostarostů Karlovarského kraje 
 

14. prosince, Horní Cerekev, V. Setkání starostů a 
místostarostů kraje Vysočina 
 

Hlavní témata: 
• Rozpočet obcí a měst na rok 2011 
• Financování a dotace pro obce a města 
• Zadávání veřejných zakázek, legislativa a praxe 
• Tematické diskuse s poslanci, senátory, odborní-
ky a dalšími hosty  
 

REGIONSERVIS S.R.O. 
Perlitová 4, 140 00  Praha 4 
podatelna@regionservis.cz  

tel.: 257 199 616, 724 931 593 

Podpora zemědělství v bilanci 100 dnů nové vlády 
Pět priorit si po jmenování ministrem zemědělství vytyčil Ivan Fuksa a v pondělí 1. 11. společně 

s premiérem Petrem Nečasem rekapituloval jejich dosavadní naplňování a plány dalšího postupu. 
Těmito prioritami jsou: spravedlivé podmínky pro podnikání v zemědělství, poctivá správa majet-
ku státu, ochrana půdy před erozí, povodněmi a 
zastavováním, zvýšení konkurenceschopnosti 
českých zemědělců a dokončení majetkového 
vypořádání. 

Jasné zadání dostal ministr Fuksa i od premiéra 
Nečase: »Neposilovat roli státu v podnikání. 
Naopak, zmenšit zasahování státu tam, kde zby-
tečně obtěžuje zemědělce či obyvatele venkova. 
Fotovoltaika nás poučila, jaké škody mohou 
napáchat nepromyšlené státní zásahy. Očekávám, 
že ministr zemědělství zabrání tomu, aby se po-
dobný průšvih opakoval třeba u biomasy.« 

Ministerstvo zemědělství se během minulých 
měsíců nezabývalo jen přípravou koncepcí. 
»Jsem rád, že již po třech měsících je za námi 
řada konkrétních výsledků, významných kon-
cepčních kroků. Úspory beru jako povinnou disciplínu, samozřejmost, za kterou mě nikdo zvlášť 
chválit nebude. Šetří totiž všichni. Sám jsem to zemědělcům připomínal, když jsem je informoval, 
že letos poprvé po letech dostanou menší celkové dotace,« uvedl ministr zemědělství Ivan Fuksa. 

Z dlouhodobého hlediska je patrně nejvýznamnějším krokem prvních 100 dnů ministra zeměděl-
ství rozhodnutí rozšířit přísnější pravidla hospodaření na více než 40 % orné půdy středně ohrože-
né erozí. Z nevhodně obdělaných polí voda dosud odnášela každý rok miliony tun ornice. Těmto 
miliardovým škodám na hodnotě půdy zabrání opatření přísně regulující volbu plodin a postupy 
obdělávání na svažitých polích. Příští rok bychom již na polích neměli vidět vymletá koryta a pří-
kopy zanesené bahnem, v něž se proměnila cenná vrstva ornice. K ochraně půdy přispěje i podstat-
né zpřísnění podmínek zastavování půdy, na kterém se Ivan Fuksa shodl s ministrem životního 
prostředí. Obnovu tradičního charakteru české krajiny urychlí větší pozornost a prostředky věnova-
né pozemkovým úpravám – obnově cest, alejí, mezí, remízků či malých poldrů. 

Konkurenceschopnosti českých zemědělců chce ministr Fuksa pomoci tažením proti zbytečné 
byrokracii. Ministerstvo bude zemědělcům pomáhat i se zaváděním moderních technologií a po-
stupů, výrazně se tímto směrem zaměří dotace z Programu rozvoje venkova. Konkurenceschopnost 
našeho zemědělství však nemůže stát na dotacích. »Spotřebitelé rozhodnou, jestli svými penězi 
podpoří české výrobce nebo třeba holandské. Francouzi či Rakušané se nestydí podporovat své 
domácí výrobky. Měli bychom si na to zvyknout i my. Ministr Fuksa může rozhodně počítat s mou 
pomocí i při propagaci českých potravin,« podpořil ministra zemědělství i premiér Nečas.        ( t z )  

Uvažujete také o »vnitřní opozici« v radě obce? 
Není zvykem, abychom se v Moderní obci věnovali výsledkům komunálních voleb v jednotli-

vých obcích a městech. Nicméně včerejší, tedy zcela čerstvá zpráva ze Semil (ano, to je to město, 
kde mj. na internetu vyvěšují celá výběrová řízení – zadání, hodnocení nabídek, kritéria, kde čle-
nem výběrové komise nesmí být nikdo z vedení města atd.) nás přiměla k porušení tohoto pravidla.  

To, že tam v 21členném zastupitelstvu plných 12 mandátů získala volební strana Volba pro Semi-
ly, nemusí být možná až tak zajímavé. I leckde jinde jeden volební subjekt získal nadpoloviční 
většinu mandátů. Zajímavé však je, že v Semilech se vítězi voleb z tak přesvědčivého výsledku 
nezatočila hlava a... O tom však už více zmíněná tisková zpráva: 

»Rada města Semily má 7 členů. Vítězná Volba pro Semily obsadí 5 míst, 1 místo připadá dosa-
vadnímu místostarostovi Vladimíru Šimkovi. Poslední místo bylo z důvodu potřeby ,vnitřní opozi-
ce‘ postupně navrhnuto osobnostem kandidátek, které svým programem byly nejdále od programu 
Volby pro Semily, a u kterých jsme v rámci konstruktivní diskuse předpokládali kvalifikovanou 
vnitřní opozici v Radě. Postupně tak bylo místo nabídnuto Ing. Kociánovi a Dr. Vilímovi, nestraní-
kům, kteří kandidovali za politickou stranu Semiláci. Oba s odkazem na velké pracovní vytížení 
nabídku odmítli. Dále nabídka směřovala k Ing. Palasovi, který jako nestraník kandidoval na kan-
didátce ODS. I ten nabídku odmítl. Nabídku na vnitřní konstruktivní opoziční roli v Radě přijal 
lídr ČSSD Ing. Karel Krejsa.  

Funkce v Radě budou navrženy zastupitelstvu města Semily ke schválení dne 8. 11. 2010 násle-
dovně: starosta (Mgr. Jan Farský), 1. místostarostka (Ing. Marcela Volši čková), místostarostka 
(Lena Mlejnková), 4 radní. 

Po čtyřech letech se tak vracíme k modelu starosty a dvou místostarostů. Protože je pozice dru-
hého místostarosty vyvolána částečnou fyzickou (ne však duševní!) nepřítomností starosty Mgr. 
Jana Farského v Semilech z důvodu výkonu poslaneckého mandátu a doléčování zranění, bude 
tuto funkci vykonávat jako neuvolněný. Uspořené prostředky budou využity na plat druhé mís-
tostarostky. Tj. i při rozšíření počtu lidí ve vedení města náklady pro rozpočet nevzrostou.«   ( r š )  

 

O hospodaření města Semily, dotacích, podpoře podnikání apod. hovoříme se starostou, poslan-
cem Janem Farským v listopadovém vydání Moderní obce, které se expeduje už tento týden.  
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■ AKTUÁLNĚ 
Elektroodpad: Pětina firem neví, jak jej třídit 

Ve srovnání s rokem 2008 se o 9 % zvýšil 
počet organizací, které se zavázaly k pravidel-
nému třídění elektroodpadu. Vyplývá to z vý-
sledků průzkumu, který vznikl ve spolupráci 
kolektivních systémů ASEKOL, EKOLAMP a 
ELEKTROWIN a na vzorku 318 respondentů 
z celé ČR jej provedla výzkumná agentura 
MARKENT. »Ukazuje se, že organizace třídí 
elektroodpad poměrně svědomitě. V 73 % 
firem dokonce již existují vnitřní podnikové 
směrnice a předpisy, které přímo upravují 
způsob vyřazování a likvidace elektrozaříze-
ní,« uvedla Hana Ansorgová ze společnosti 
ASEKOL. Podobně jako je trend prodlužování 
frekvence nákupu nového elektrospotřebiče  
v domácnostech, i v organizacích mají elektro-
zařízení stále delší životní cyklus. To se proje-
vuje v menší frekvenci nákupu nového mode-
lu. Například ještě v roce 2008 se počítačové 
monitory ve firmách měnily nejdéle jednou za 
deset let. Nyní jsou však ve 21 % organizací 
monitory běžně starší více než 10 let. Podobná 
situace je i u počítačů, rychlovarných konvic, 
hodin, svítidel nebo ventilátorů. Vysvětlením 
je probíhající ekonomická recese. V současné 
době však v Česku stále ještě existuje 21 % 
organizací, které o možnosti bezplatného ode-
vzdání elektrozařízení k recyklaci prostřednic-
tvím kolektivních systémů nevědí. Informova-
nost o tom, jak třídit elektroodpad, se zvyšuje 
spolu s velikostí organizace – nejnižší je zna-
lost u firem do 20 zaměstnanců. »Firmy mo-
hou požádat o bezplatný odvoz starého elek-
trozařízení. Stačí jen splnit kritéria, zejména 
množstevní, potřebná k uskutečnění svozu. 
Další možností je bezplatné odložení elektro-
zařízení u jednoho z našich smluvních zpraco-
vatelů. Do deseti kusů je také možné zařízení 
bezplatně odevzdat v kterémkoliv smluvním 
sběrném dvoře,« připomněla Hana Ansorgová. 

Účinnou podporu si zaslouží nejen zemědělství, 
ale i celý venkov a malé venkovské obce. Také to 
je úkolem Ministerstva zemědělství.  

Ilustrační foto: Jan Šilpoch  
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Cyklus kurzů pro (nové) zastupitele a starosty 
Pro starosty a zastupitele obcí – nově zvolené i ty 

zkušenější – připravil Institut pro místní správu Pra-
ha volný cyklus kurzů, který účastníkům představí 
nejdůležitější aspekty jejich práce včetně příslušné-
ho legislativního rámce.  

První část cyklu se uskuteční 1.–3. 12. 2010 ve 
vzdělávacím středisku Institutu pro místní správu  
v Benešově. Program je připraven ve spolupráci  
s uznávanými odborníky na problematiku uvedené 
agendy, vyváženě zahrnuje teoretické znalosti i vý-
měnu zkušeností a upozornění na reálná častá po-
chybení a jejich řešení. Účastníci kurzu se seznámí 
se základními právními předpisy významnými pro 
činnost zastupitelstva obce a výkon funkce starosty, 
získají odborné rady potřebné pro řešení problémů 
při aplikaci těchto právních předpisů v praxi obcí a v neposlední řadě dostanou příležitost vyměnit 
si zkušenosti a příklady dobré praxe s kolegy z jiných obcí. Bližší informace o obsahu kurzu najde-
te na adrese http://www.institutpraha.cz/nabidka-kurzu/kurz-309  .                                               ( z r )  

Fotosoutěž v Královéhradeckém kraji – nepropásněte uzávěrku! 
Nachází se vaše obec/město v Královéhradeckém kraji a máte v ní občany, jimž se fotografování 

stalo koníčkem? Seznamte je s možností zúčastnit se fotosoutěže Obec přátelská turistům s podti-
tulem Co může naše město, obec nabídnout turistům! Uzávěrka příjmu soutěžních fotografií je  
15. 11., přičemž autoři nejlepších snímků nejenže obdrží ceny, ale jejich fotografie poslouží i jako 
předlohy k vydání pohlednic příslušného města nebo obce. Ceny do soutěže sponzoruje Králové-
hradecký kraj. Soutěž je součástí přípravy Konference na podporu regionálního cestovního ruchu, 
která se uskuteční 30. 11. v Hradci Králové a na níž budou oceněné snímky vyhlášeny. Konference 
zaměřená na prezentaci možností zážitkové turistiky založené na znovuobjevování tradičních du-
chovních hodnot v regionu je určena zástupcům měst a obcí, pracovníkům turistických informač-
ních center, stejně jako podnikatelům v oblasti cestovního ruchu v  kraji. Připravuje ji agentura 
Pragopublic ve spolupráci s krajským úřadem. Záštitu nad konferencí převzali Mons. Dominik 
Duka OP, arcibiskup pražský, metropolita a primas český, a hejtman Královéhradeckého kraje 
Lubomír Franc. Hlavním mediálním partnerem konference je měsíčník Moderní obec.             ( r š )  

Více o konferenci i fotosoutěži včetně přihlášek nalezenete na http://www.cestyhradecko.cz/. 

Najdete mezi finalisty i tvář z vaší obce? 
Do celorepublikového finále Ceny Hospodářských novin Vodafone Firma roku 2010 a Zlaté 

stránky.cz Živnostník roku 2010 postoupilo přes krajská kola celkem 28 soutěžících – 14 firem a 
14 živnostníků. O vítězi soutěže Zlaté stránky.cz 
Živnostník roku 2010 rozhoduje právě v tyto dny 
veřejnost v celorepublikovém hlasování (pomocí 
SMS zprávy při ceně 4 Kč včetně DPH za jednu 
zprávu), které trvá až do 21. 11. Sami živnostníci 
mají příležitost ukázat, v jak velmi úzkém svazku 
se svými zákazníky jsou.  

Účastníkem soutěže Zlaté stránky.cz Živnostník 
roku 2010 se může stát každá fyzická osoba, která 
podniká v ČR podle platných zákonů a je minimálně 1 rok vlastníkem platného živnostenského 
listu nebo jiného oprávnění k podnikání podle platných právních předpisů, nemá v evidenci daňové 
nedoplatky, není v insolvenci na základě zákona č. 182/2006 Sb., o úpadku a způsobech jeho řeše-
ní (insolvenční zákon), nebyla pravomocně odsouzena pro trestný čin, jehož skutková podstata 
souvisí s předmětem podnikání soutěžícího, nebo pro trestný čin proti majetku, nemá splatný nedo-
platek na pojistném a na penále na veřejné zdravotní pojištění nebo pojistném a na penále na soci-
ální zabezpečení a příspěvku na státní politiku zaměstnanosti.  

O vítězi soutěže Vodafone Firma roku 2010 rozhodne odborná porota 11. 11. 2010. Porotu tvoří 
odborníci z řad titulárních partnerů, redaktorů, marketingových odborníků, zástupců státní správy s 
gescí za rozvoj podnikání, zástupců partnerů a vítězů, kteří byli v předchozích ročnících třikrát po 
sobě oceněni. Výsledky obou soutěží budou slavnostně vyhlášeny 2. 12. 2010 ve Slovanském do-
mě v Praze. Tam bude už potřetí oceněn i vítěz speciální kategorie Vodafone Byznys rebel 2010. 
Jejím vyhlašovatelem je společnost Vodafone. Byznys rebel je soutěž pro firmy nebo živnostníky, 
kteří mají odvahu originálním způsobem posouvat zažitá pravidla a svým zákazníkům díky tomu 
přinášejí jasné výhody. Letos poprvé navíc bude vyhlášena Vodafone Odpovědná firma roku 2010. 
Společnost Vodafone, která tuto kategorii vyhlašuje, se touto cenou snaží ukázat na  podnikatele, 
kteří jsou zodpovědní vůči svému okolí a představují inspirativní vzory například v ekologickém 
smýšlení.                                                                                                                                        ( t z )  

Přehledy finalistů najdete na stránkách http://www.firmaroku.cz/index.aspx?i=158 nebo  
http://www.firmaroku.cz/index.aspx?i=159  . 

Protipovodňová ochrana (blízká přírodě) 
Přírodě blízká protipovodňová ochrana: 

prostor pro vodní toky a zapojení ekosystémů. 
Tak je nazván seminář, který v úterý 23. 11.  
v Senátu Parlamentu ČR (Valdštejnský palác, 
Valdštejnská ul., recepce A, Praha 1-Malá 
Strana) představí uplatňování revitalizačních 
opatření v systému protipovodňové ochrany. 
Seminář se uskuteční pod záštitou místopřed-
sedy Senátu Petra Pitharta a za odborné pod-
pory sdružení Koalice pro řeky. Na příkladu 
Lužnice ukáže propočet návratnosti revitali-
začních opatření vyčíslením služeb, které 
přírodě blízká podoba vodního toku zajišťuje. 
Příklady z praxe budou demonstrovat dopady 
některých dosud používaných úprav koryt 
vodních toků na průchod povodňových vln a 
nově plánovaná přírodě blízká protipovodňová 
opatření na řece Nežárce. Seminář rovněž 
připomene příznivý dopad zlepšení hydromor-
fologických podmínek na ekologický stav 
vodního toku a poukáže na některé problémy, 
jako jsou legislativní překážky revitalizací a 
výkupy pozemků. Seminář začne v 9.30 a 
ukončen má být ve 13.30.  

Vzhledem k omezenému počtu míst ogani-
zátoři žádají o potvrzení účasti do 18. 11., 
stačí poslat jednoduché kontaktní údaje 
(jméno, organizace, mail nebo adresa), nejlépe 
na: Michaela.Valentova@ekopolitika.cz , nebo 
poštou na adresu Ústav pro ekopolitiku, o.p.s., 
120 00 Praha 2, Kateřinská 26, případně je 
zavolat na tel. 224 828 257. Bez potvrzení 
účasti nelze zaručit rezervaci místa. 

Stromem roku se stal Hromův dub 
Devátý ročník oblí-
bené celostátní an-
kety Strom roku, 
kterou pořádá Nada-
ce Partnerství, zná 
svého vítěze.  
Nejsympatičtějším 
stromem se stal 

Hromův dub (viz foto) v Bohuňovicích v Olo-
mouckém kraji, druhé místo obsadila Zlatá 
lípa z Moravskoslezského kraje, na třetí příčce 
se umístil Lomnický buk z Jihomoravského 
kraje. Slavnostní vyhlášení vítězů se konalo 
20. 10. na Den stromů v brněnském Divadle 
Husa na provázku. Hromův dub je poslední 
vzpomínkou na souvislou výsadbu dubů, které 
zpevňovaly hráze dnes již zaniklého Velkého 
rybníka založeného v roce 1577. Dub roste  
v prostoru zvaném Strážná bouda, kde původ-
ně stálo obydlí baštýře. Strom je žijícím svěd-
kem odporu selského lidu, který protestoval 
proti násilnému zrušení dosavadních pastvin, i 
pamětníkem dalších dějinných událostí okol-
ních vesnic. Občanské sdružení Senior aktivi-
ty se chystá z Hromova dubu opět vytvořit cíl 
turistických vycházek. V únoru 1945 poblíž 
dubu seskočilo devět amerických letců ze 
zasaženého letadla Liberator. Na místě je zajal 
německý wermacht a o jejich osudu není více 
známo. Vítězný strom získává titul Strom roku 
2010 a bezplatné ošetření od společnosti Pro-
strom Bohemia. Nadace Partnerství vítěze 
vyhlásila 20. 10. u příležitosti oslav Dne stro-
mů.  
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(Pokračování na stránce 4) 

Chystaný kurz bude mít prezenční formu  
v rozsahu 18 hodin. V 1. pololetí 2011 budou 
posluchačům nabídnuty další dva volně nava-
zující kurzy.                        Ilustrační foto: archiv  

http://www.institutpraha.cz/nabidka-kurzu/kurz-309
http://www.cestyhradecko.cz/
http://www.firmaroku.cz/index.aspx?i=158
http://www.firmaroku.cz/index.aspx?i=159
mailto:Michaela.Valentova@ekopolitika.cz
http://www.moderniobec.cz


Více informací o anketě Strom roku najdete 
na stránkách www.stromzivota.cz/anketa  ,  
příběhy finalistů si můžete přečíst na 
www.nadacepartnerstvi.cz/stromzivota/finaliste-2010. 

Další semináře Studia AXIS 
Studio AXIS – Centrum vzdělávání ve sta-

vebnictví připravilo na tento měsíc další zají-
mavé semináře. Z listopadové nabídky vyjí-
máme: 23. 11. – Tradiční konstrukční detaily 
otvorových výplní historických staveb 
(Seminář připravovaný ve spolupráci s Národ-
ním památkovým ústavem v Praze se bude 
věnovat úpravám a restaurování původních 
oken, možnostem výměny za nová špaletová 
okna i legislativním požadavkům.) a 25. 11. – 
Stavební zákon – územní řízení a stavební řád 
(Obsahem školení budou aktuální novely zá-
kona, stavební řízení a územní řízení, ohlašo-
vání a povolování staveb, vznik práva k užívá-
ní stavby, odpovědnost osob při přípravě, 
realizaci a užívání stavby atd.). Program a on- 
-line přihlášku najdete na: www.studioaxis.cz . 

O zajímavých tématech zdarma 
Národní síť Zdravých Měst ČR (NSZM) 

dokončuje přípravy své už XVII. celostátní 
konference, která se uskuteční pod záštitou 
ministra pro místní rozvoj ČR, a to 2. 12.  
v Autoklubu ČR (Opletalova 29, Praha 1). 
Zaznějí tam příspěvky věnované zejména 
tématu udržitelného rozvoje na národní a míst-
ní úrovni, a to včetně konkrétních příkladů z 
praxe (alternativní zdroje v dopravě, snižování 
úrazovosti, zapojení dětí a mládeže do pláno-
vání rozvoje města a další témata). V rámci 
spolupráce se švýcarskými partnery vystoupí 
také zástupci švýcarských měst, čímž konfe-
rence nabídne unikátní příležitost sdílení za-
hraničních zkušeností v oblasti udržitelného 
rozvoje měst, obnovitelných zdrojů energie, 
zeleného nakupování a dalších témat. Akce je 
bez účastnického poplatku a je otevřena všem, 
kdo mají zájem o problematiku kvalitní veřej-
né správy, finančních zdrojů, strategického 
plánování, apod.. K dispozici bude i řada dal-
ších zajímavých doprovodných aktivit. 

Více o programu konference naleznete na  
www.zdravamesta.cz/konference , příp. si lze  
o podrobnosti napsat na info@nszm.cz .  
K účasti na konferenci je nutno se zaregistro-
vat nejpozději do 25. 11., a to na  
www.zdravamesta.cz/konference/registrace  .  

(Pokračování ze stránky 3) Broumov oficiálně potvrzen jako Město stromů 
V Senátu se 1. 11. uskutečnilo slavnostní pře-

dání žezla vítězi letošního ročníku soutěže Město 
stromů – Broumovu. Zástupci nového Města 
stromů převzali putovní žezlo v podobě skleně-
ného stromu z rukou senátorky Jany Jurenčákové 
a Eduarda Heczka, náměstka primátora města 
Havířova, které tuto soutěž vyhrálo loni.  

Soutěž Město stromů každoročně vyhlašuje 
Nadace Partnerství ve spolupráci s městem Stra-
konice. »Broumov je po Kroměříži, Tachově, 
Krnově a Havířově již pátým Městem stromů. 
Vítězné město uspořádá pro své obyvatele jedno-
roční kampaň inspirovanou stromy a přírodou,« 
říká koordinátorka soutěže Hana Zuchnická z 
Nadace Partnerství. Lidé z Broumova se tak mohou těšit na řadu kulturních akcí, soutěží, výstav, 
ale také na sázení stromů a veřejná projednání nové podoby několika městských parků.  

O tom, že si Broumov titul právem zaslouží, nebylo pochyb. »Z přihlášky bylo vidět, že se Brou-
mov dlouhodobě zabývá obnovováním městské zeleně a snaží se své obyvatele vzdělávat a aktivně 
zapojovat do péče o životní prostředí města,« uvádí porotkyně soutěže Hana Zmítková ze společ-
nosti Tetra Pak. Odměnou pro vítěze soutěže je prémie 50 tisíc korun od společnosti Tetra Pak a 
poukaz na zahradnické služby v hodnotě 100 tisíc korun od firmy Zahrada Olomouc.  

Vedle prestižního titulu Město stromů Broumov získal také možnost zapojit se v příštím roce do 
celoevropského klání Entente Florale Europe (Evropská kvetoucí sídla). Loňské Město stromů – 
Havířov – si právě z nedávného letošního finále v italském městečku Cervia přivezlo stříbrnou 
plaketu. Porota této mezinárodní soutěže navštívila Havířov už počátkem července. Havířov byl 
pochválen za vzdušnost a umístění města mezi parky a lesy, za architekturu v centru obce i počet 
stromů. Kritika se objevila zejména ve spojení s grafitti na stěnách domů.                                  ( t z )  

Fondu se peníze na cyklostezky patrně nesníží 
Jak informuje poslední vydání Newsletteru koor-

dinátora rozvoje cyklistické dopravy v ČR  
č. 5/2010 (viz http://www.cyklostrategie.cz/ odkaz 
v menu vlevo Newsletter), přestože Státní fond 
dopravní infrastruktury (SFDI) bude mít v příštím 
roce o zhruba třetinu nižší rozpočet, prostředky na 
výstavbu a údržbu cyklistických stezek zůstávají  
v návrhu jeho rozpočtu na rok 2011 ve stejné výši, 
na jaké byly letos. O chystaných změnách v pod-
poře budování cyklostezek informoval účastníky 
cyklokonference na veletrhu BIKE Brno ředitel 
odboru řízení výdajů SFDI Karel Havlíček. 

Návrh rozpočtu SFDI pro rok 2011 počítá na cyklostezky se 180 mil. Kč. »Za deset let své exis-
tence SFDI vynaložil na budování stezek pro cyklisty již více než miliardu korun,« uvedl Karel 
Havlíček. Napřesrok k tomu mají platit upravená pravidla, kdy se větší důraz bude klást zejména 
na účelnost použití vynakládaných prostředků. Nová pravidla platná pro rok 2011 by měla být již 
co nejdříve zveřejněna na internetové adrese www.sfdi.cz . 

Z podnětu ministra dopravy Víta Bárty SFDI připravuje ve spolupráci se Správou železniční 
dopravní cesty (SŽDC) podmínky pro poskytování příspěvků z rozpočtu fondu na budování cyk-
lostezek na opuštěných železničních tratích. Využije přitom metodiku budování drážních stezek 
zpracovanou v rámci projektu SONDA Nadací Partnerství a CDV. Projekt SONDA se mimo jiné 
zabývá realizovanými a potenciálními projekty drážních stezek u nás.                                        ( z r )  
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Senátorka Jana Jurenčáková (vlevo) a starostka 
Broumova Libuše Růčková.                   Foto: archiv 

                  Ilustrační foto: Ondřej Besperát  

 
Dotace za více než 800 mil. Kč rozdělil na svém říjnovém 
zasedání Výbor Regionální rady regionu Severozápad. 
„Nejvíce peněz směřuje k žadatelům z řad malých a střed-
ních měst. Mezi jejich projekty bylo rozděleno přes 300 mil. 
Kč,“ uvedl předseda Výboru Regionální rady Jiří Šulc.  
V Ústeckém kraji se svou žádostí o dotaci uspěla například 
Kadaň, která chce 50 mil. Kč z ROP Severozápad využít pro 
vybudování multifunkčního hřiště nebo město Štětí, které by 
mělo získat 20 mil. Kč na modernizaci koupaliště. V Karlo-

varském kraji směřují evropské dotace prostřednictvím ROP 
Severozápad např. do Kraslic, kde by mělo díky podpoře ve 
výši 27 mil. Kč dojít ke stavebním úpravám nám. 28. října. 
Úspěšná byla i žádost města Sokolov, které chce dotaci  
10 mil. Kč využít na rekonstrukci bazénu 6. základní školy. 
Velký zájem měly o dotace z ROP Severozápad tradičně i 
menší obce, které mohly získat podporu pro zlepšení a 
modernizaci své infrastruktury. Bezmála 24 mil. Kč získá 
např. město Vejprty, které chystá revitalizaci Kostelního 

náměstí, více než 15 mil. Kč pomůže Bohušovicím nad Ohří 
realizovat rekonstrukci veřejných prostranství. V Karlovar-
ském kraji uspělo se svou žádostí město Hranice, které 
získá 7 mil. Kč na revitalizaci Masarykova náměstí. 
Další informace o Regionálním operačním programu  
Severozápad na www.nuts2severozapad.cz .   

Dalších dotace z Regionálního operačního programu Severozápad pro města a obce 
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